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Asociațiile de pacienți:
„Parlamentarii se tratează în
afară, nu le pasă de calitatea
serviciilor medicale!“

Alianța Pacienților Cronici din România,
Asociația Națională pentru Protecția
Pacienților și Coaliția Organizațiilor
Pacienților cu Afecțiuni Cronice din România
își manifestă uimirea și îngrijorarea față de
faptul că senatorii își schimbă votul la 360
de grade pe parcursul unui singur an. Dacă
în 2017, aceștia au adoptat Legea 185
privind asigurarea calității în sistemul sanitar,
supunând evaluării în vederea acreditării a
tuturor unităților sanitare, în 2018 senatorii
au votat modificarea acestei legi și
exceptarea de la evaluare și acreditare
cabinetele de medicină de familie și
medicină dentară.

”Ne întrebăm și îi întrebăm când au
vorbit serios când au votat evaluarea tuturor
unităților sau când au votat excluderea lor? Îi
întrebăm și cum argumentează aplicarea
unor măsuri diferențiate pe tipuri de unități
sanitare? Calitatea nu este oare un concept
care ar trebui aplicat cu aceeași măsură
tuturor unităților? Considerăm că unii dintre
parlamentari, care de regulă se tratează în
străinătate nu sunt interesați de calitatea
serviciilor medicale sau de binele pacienților.
Vorbesc adesea că pacientul este în centrul
sistemului sanitar dar acesta este doar un
slogan. În realitate, impun reguli după cum
le dictează propriul interes”, spun
reprezentanții asociațiilor de pacienți (Alianța
Pacienților cu Afecțiuni Cronice din România
- Cezar Irimia - președinte

Asociația Națională pentru Protecția
Pacienților - Vasile Barbu - președinte

Coaliția Organizațiilor Pacienților cu
Afecțiuni Cronice din România - Radu
Gănescu - președinte).

Ei solicită ca în al 12 lea ceas acest
proiect să fie retras și să se aplice aceeași
unitate de măsură tuturor unităților medicale
pentru binele pacienților.

Pe scurt.Ministerul Sănătăţii

Cum rezolvă CNAS problema gravă
a centrelor de permanență?

Casa
Națională
de Asigură

de Sănătate (CNAS) a
reglementat situația
financiară a centrelor
de permanență din
toată țara, iar gărzile
efectuate de medici la
aceste centre vor fi
plătite până la finalul
acestei săptămâni.

Centrele de
permanență sunt în
relații contractuale cu
casele județene de
asigurări de sănătate,
sursa de finanțare a
acestor unități medicale
fiind transferurile
efectuate de la bugetul
de stat către CNAS,
prin intermediul Ministerului Sănătății.

În condițiile în care, ulterior
adoptării Legii bugetului de stat pe
acest an, tarifele de decontare a
serviciilor efectuate de centrele de
permanență s-au triplat, suma inițial
alocată acestor unități sanitare pentru
întregul an 2018 (61,5 milioane lei) a
asigurat finanțarea doar pentru patru
luni de activitate.

Ca urmare a demersurilor
efectuate de Ministerul Sănătății și
CNAS pentru suplimentarea
fondurilor destinate centrelor de
permanență, într-o primă etapă s-au
alocat acestora încă 25,1 milioane lei
din fondul de rezervă al guvernului.

Ulterior, la rectificarea bugetară
din luna septembrie, au fost alocate
alte 65 milioane lei în același scop,
sumă ce a fost repartizată de CNAS
caselor județene de asigurări de
sănătate pentru a asigura plata la zi a
centrelor de permanență, cel mai
târziu până la sfârșitul săptămânii în

curs.
În aceste condiții, considerăm ca

nu există niciun motiv pentru
blocarea activității acestor centre și
facem apel la un echilibru al
afirmațiilor și demersurilor în spațiul
public, pentru evitarea inducerii unei
stări de confuzie persoanelor care
apelează la serviciile medicale
respective.

În continuare, se fac demersuri
pentru asigurarea finanțării centrelor
de permanență pe perioada
următoare, până la sfârșitul anului.

n REAMINTIM n Reamintim că
oficialii Societății Naționale de
Medicina de Familie trag un semnal
de alarmă ferm față de o problemă
stringentă cu care se confruntă colegii
medici.

”Suntem în a patra lună de când
medicii care lucrează în centre de
permanență nu au primit de la Casele
Județene de Asigurări de Sănătate
banii pentru orele petrecute în gărzi.

Întârzierea este
justificată diferit la
nivelul fiecărei case
județene de sănătate
dar explicația este una
singură: nu s-au alocat
la timp fondurile
necesare de la
Ministerul Finanțelor.

Aceste sume
cuvenite conform
clauzelor contractuale
sunt necesare pentru
plata angajaților care
lucrează în centrele de
permanență și
acoperirea cheltuielilor
de funcționare. În
aceste condiții în care
de patru luni medicii de
familie subvenționează
funcționarea centrelor

de permanență, nivelul de
nemulțumire a medicilor este în
continuă creștere”, potrivit Societății
Naționale de Medicina de Familie.

În întreaga țară sunt acum 352
centre de permanență. Marea lor
majoritate funcționează în zonele
rurale sau izolate precum și în zone
urbane în locul camerelor de gardă
ale spitalelor desființate.

Centrele de Permanență au fost
create pentru asigurarea continuității
asistenței medicale primare dar ele
reprezintă în același timp o soluție
privind accesul la servicii medicale de
urgență pentru pacienții din mediul
rural. În aceste centre se salvează
vieți care altfel s-ar pierde până la
intervenția serviciilor de urgență
specializate. ”Dacă întârzierea plăților
se prelungește, medicii de familie
sunt hotărâți să demareze acțiuni
legale de recuperare a sumelor
restante”, spunea președintele SNMF,
dr. Dina Mergeani.

Ambasadorul României în Ungaria, Marius Lazurca: „Portul Constanța aduce țările noastre împreună”

Ziua Portului Constanţa, sărbătorită pe Dunăre!
Cea de-a XII-a ediție a Zilei Portului

Constanța la Budapesta, organizată
anual de Compania Națională
Administrația Porturilor Maritime (CN
APM) SA, s-a desfășurat miercuri, 3
octombrie 2018, în premieră, pe Dunăre,
la bordul navei Budapest. Cei peste 100
de invitați din Ungaria - reprezentanți ai
porturilor de pe Dunăre, ai terminalelor
de containere, companiilor din domeniul
transporturilor și logisticii, traderi de
cereale, alături de operatori din Portul
Constanța, au căutat împreună noi
posibilități de dezvoltare a afacerilor,
soluții la problemele cu care se
confruntă, noi parteneri și căi de
colaborare eficientă.

Ambasadorul României în Ungaria,
Marius Lazurca, a declarat că prin aceste
acțiuni ale Portului Constanța, prin
dialogul continuu cu partenerii ungari, se
promovează transportul naval pe
Dunăre, creșterea schimbului de mărfuri
și dezvoltarea infrastructurii. „Portul

Constanța aduce țările noastre
împreună”, a spus diplomatul român.

Prezent la eveniment, Ionel Minea,
secretar de stat în Ministerul
Transporturilor, a subliniat importanța
Portului Constanța pentru economia
țărilor din zonă, în special pentru cea a
Ungariei, fiind principalul port de tranzit
pentru mărfurile ungurești. Totodată,
Ionel Minea a punctat că Portul
Constanța și-a dovedit avantajele
competitive legate și de fluviul Dunărea
și eficiența pe rutele care ajung până în
Asia și Orientul Îndepărtat. Au fost
evidențiate eforturile permanente ale CN
APM SA Constanța de a îmbunătăți
infrastructura și condițiile oferite clienților
săi, în următorii 10 ani investițiile din
Portul Constanța având o valoare de 800
milioane euro. „Cei 12 ani de istorie a
acestui eveniment au demonstrat pe
deplin importanța contactelor directe
între parteneri. Referitor la asigurarea
condițiilor minime de navigabilitate pe

Dunăre, Ministerul român al
Transporturilor a reușit să determine
reluarea dragajului șenalului navigabil pe
zona bulgară. Efortul României nu
trebuie să fie singular și ne dorim ca
toate administrațiile să aibă
responsabilitatea zonelor în care au
atribuții”, a spus secretarul de stat.

Alexandru Crăciun, directorul
comercial al CN APM SA Constanța, a
fost cel care a prezentat partenerilor
portului investițiile majore în derulare, dar
și proiectele comerciale ale companiei.
Au fost propuse noi soluții pentru
transportul cerealelor pe Dunăre –
premise pentru deschiderea de linii
regulate de containere între Constanța și
porturile ungare, rute mai eficiente către
China din Portul Constanța, prin porturile 

georgiene Batumi, Poti, Anaklia până
în Baku, scurtând până la jumătate
timpul de tranzit. Totodată, a fost anunțat
stadiul avansat al discuțiilor pentru
deschiderea de noi conexiuni de tip RO-

RO cu Turcia. În cadrul evenimentului,
Chimpex, Comvex, CSCT, Socep, TTS și
Silk Route Shipping au avut întâlniri de
business cu parteneri ungari.

Evenimentul de la bordul navei
Budapest a inclus și o expoziție de
desene despre Portul Constanța a
artistei de origine română Adela Kiss,
absolventă a Academiei de Artă din Cluj.
Aceasta a vizitat Constanța în luna iulie
și a transpus fragmente ale portului pe
coala de desen. În luna decembrie,
desenele Adelei Kiss despre Portul
Constanța se vor regăsi într-o expoziție
care va fi deschisă la Budapesta.

În cursul aceleiași zile, delegația
Portului Constanța a fost într-o vizită la
terminalul de containere al portului
Csepel, urmată de discuții aplicate pe
problemele și situațiile ivite în transportul
de containere dintre cele două țări.
Astăzi, 4 octombrie, este programată o
dezbatere pe teme de actualitate în
domeniul traficului de mărfuri vrac.


